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Hallinto- ja kehittämispalvelut

Valtiovarainministeriö

Näkemykset vuonna 2024 alueellisen suunnittelun piiriin tulevista maakunnista
VN/2263/2021

Aluehallintovirastojen näkemykset

Lounais-Suomen aluehallintoviraston näkemykset:
Suunnitelma / Varsinais-Suomi
”Turussa käynnistymässä yhteisen työympäristön hanke valtion
virastotaloon. Päätös TE-toimiston sijoittumisesta keskeistä. Tavoitteena
julkisen hallinnon yhteisen asiakaspalvelun sijoittuminen valtion tiloihin.
Saaristokysymykset tulisivat ratkaistaviksi osana maakuntakohtaista
toimeenpanosuunnitelmaa. Palvelupisteiden lukumäärän ja sijoittumisen
määrittelyssä
käytettäisiin mahdollisesti ”suuren väestöpohjan alueiden kriteerejä”.

Kommentteja:
- Käynnistymässä oleva yhteisen työympäristön hanke valtion

virastotaloon lienee vahva perustelu maakunnan sisällyttämiseen
suunnitelmaan.

- Saaristokysymyksiin liittyvät vahvasti etäpalveluratkaisut, myös
kaksikielisyys huomioitava.

- Varsinais-Suomessa etäisyydet maakunnan pääkaupunkiin ovat
kohtuulliset, monia pieniä kuntia, vahvat seutukeskukset.

- Mikäli TE-palvelut lähtevät (jollakin aikavälillä) virastotalosta, tilalle
tulee muita valtion virastoja.

Satakunta, jota ei ole otettu listalle
Kommentteja:
- Porin uusi virastotalo (Porin Leijona), yhteisvirasto käynnistyy 2024

alusta. Siihen sijoittuu laajasti valtion toimijoita Porin kaupungin
kanssa: TE-toimisto, Verohallinto, Digi- ja väestötietovirasto,
Maanmittauslaitos, ELY-keskukset ja Keha, Palkeet, AVI ja Hake,
Ruokavirasto, Metsähallitus, Finnvera, Business Finland ja Porin
kaupunki.

- Porin yhteisviraston kuvauksissa osaltaan viitataan palvelu- ja
toimitilaverkkohankkeeseen (Lahden, Lappeenrannan ja Joensuun
lisäksi), mutta hieman epäselvää on, missä määrin Pori on jo nyt
mukana taikka missä vaiheessa Porin yhteisvirasto olisi valmistuttuaan
mukana alueellisessa suunnittelussa?

- Etäisyydet maakunnan pääkaupunkiin pidemmät kuin Varsinais-
Suomessa, seutukeskuksia harvaksellaan.
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Muilla aluehallintovirastoilla ei ollut kommentoitavaa suunnittelun piiriin
tulevista maakunnista.

Asiakas- ja asianhallintapalvelut
-yksikön päällikkö Eija Kariluoma


